

2019中国国际造纸科技展览会及会议在上海举行

2019 China International Paper Technology Exhibition and Conference Was Held in Shanghai

2019年10月10—12日，由中国造纸协会、中国造纸学会和中国制浆造纸研究院有限公司联合主办，中国造纸杂志社承办的2019中国国际造纸科技展览会及会议在上海世博展览馆隆重举行。

在10月10日的展览会开幕式上，中国造纸学会理事长曹振雷，中国造纸协会理事长赵伟，中国制浆造纸研究院有限公司董事长曹春昱，全国工商联纸业商会名誉会长、山东太阳纸业股份有限公司董事长李洪信，中国轻工企业投资发展协会名誉理事长胡楠教授，芬兰林纸工程师协会董事总经理 Antti Lindqvist，共同为展览会剪彩。

开幕式现场气氛热烈

中国制浆造纸研究院有限公司董事长曹春昱代表主办方致欢迎辞，他指出：2019年是新中国成立70周年，70年来，中国经济社会发生了巨大而深刻的变化，取得了举世瞩目的伟大成就。而造纸工业也伴随着中国经济的腾飞不断发展壮大，创造了前所未有的辉煌业绩：实现了产需基本平衡，彻底告别了纸张长期依靠进口的时代；成为世界造纸第一生产大国，并进入世界造纸先进国家行列；技术水平不断提高，市场竞争力显著增强……目前，中国造纸工业正朝着建设造纸强国的目标坚定前行。但在造纸工业快速发展、取得辉煌业绩的同时，也存在着诸多问题和困难。面对出现的新问题和新挑战，传统增长模式已难以适应行业发展的要求，需要准确把握我国造纸工业高质量发展的新形势、新机遇，在技术创新、绿色发展、智能制造等方面进一步加大力度，以适应新一轮科技革命和产业变革。

2019 China International Paper Technology Exhibition and Conference (CIPTE) jointly organized by China Paper Association (CPA), China Technical Association of Paper Industry (CTAPI) and China National Pulp and Paper Research Institute Co., Ltd. (CNPPRI), undertaken by China Pulp and Paper Magazines Publisher was held in Shanghai World Expo Exhibition & Convention Center, China on October 10-12th, 2019.

The opening ceremony of 2019 CIPTE was held on October 10th. Cao Zhenlei, chairman of CTAPI; Zhao Wei, chairman of CPA; Cao Chunyu, president of CNPPRI; Li Hongxin, honorary chairman of China Paper and Pulp Industry Chamber of Commerce and president of Shandong Sun Paper Industry Joint Stock; Hu Nan, honorary president of China Light Industry Enterprise Investment and Development Association and Antti Lindqvist, managing director of Forest Products Engineers of Finland cut the ribbon jointly and 2019 CIPTE opened officially.

Opening Ceremony

Cao Chunyu, president of CNPPRI, delivered a welcome speech on behalf of the organizers. He pointed out that, the year 2019 marks the 70th anniversary of the founding of People's Republic of China. Great and profound changes have taken place in China's economy and society, and great achievements have been made in the past 70 years that have attracted worldwide attention. With the development of China's economy, the paper industry has created unprecedented brilliant achievements: realizing the basic balance of production and demand, becoming the world largest paper production country, and entering the rank of advanced papermaking countries in the world; improving the technological level, and enhancing the market competitiveness significantly. At present, China paper industry is firmly moving forward towards the goal of building a powerful papermaking country. With the rapid development and brilliant achievements of paper industry, some problems and difficulties have a negative impact on the development of the paper industry. Faced with new problems and new challenges, the traditional growth mode has been difficult to meet the requirements of industry development. We need to grasp

开幕式由中国制浆造纸研究院有限公司总经理孙波主持，行业领导、知名造纸企业以及中外参展商代表等领导、嘉宾出席了开幕式。

本届展会仍坚持办成亚洲国际纸展中国际化程度高、参观观众专业的宗旨，展·会携手，亮点频现，汇集了来自15个国家和地区的近200家造纸装备制造、造纸化学品及与造纸相关的知名企业参展，再次引发了业界同仁对生态构建、融合发展、智能制造、纤维素高值化利用等造纸行业热点问题的关注与思考。

领导及嘉宾亲临现场感受展会盛况

开幕式结束后，领导及嘉宾亲临展览会现场参观，感受展览会盛况并与参展企业代表进行了亲切交流，对本届展览会给予了好评。

中外名企汇聚 新产品新技术齐亮相 “纸品展示区”亮点纷呈

本届展会上，芬兰仍以国家展馆的形式参展，维美德、福伊特、安德里茨、BTG、Santasalo、Kandas、Rollianz Lihua、LECHLER、Bekaert、Maintech、Spooner、DEUBLIN、V.I.T、台湾永光、长园工业、Cellwood、X-rite、ZENITH、Sam Bo、浙江华章、广东诚铭化工、福建轻机、郑州运达、四川高达、河南中亚、淄博泰鼎、郑州磊展、四川成发、欧佩德昌华、飞旋（亿昇）科技、山东信和、威海金贝壳、长沙长泰、汶瑞机械、山东晨钟、河南大指、上海轻良、四川环龙、徐州三环、山东丰信、丹东鸭绿江磨片、杭州顺隆、浙江杭化、迪蔼姆、济宁华隆、上海费奥多、浙江嵘嵘、固安腾、丹东新兴、河北亚圣、嘉兴欧博特、山东瑞中、苏州嘉诺、浙江双元、绵阳同成、洛阳太学、山东硅元、西安迈拓、滕州德源、无锡维科、东莞华星、郑州非尔特、瑞安金邦、丹东盛兴、丹东博威、大连明珠、沁阳一机、新乡圣达、山东北方、中山斯瑞德等近

the new situation and opportunities of high-quality development of China's paper industry, and further make efforts in technological innovation, green development and intelligent manufacturing to adapt to the scientific and technological revolution and industrial change.

The opening ceremony was chaired by Sun Bo, general manager of CNPPRI. Leaders of industry, famous paper enterprises and exhibitor representatives from home and abroad attended the opening ceremony. The exhibition still aims to organize a largest, professional international exhibition in Asia, and build an international, authoritative and efficient industrial platform with exhibition and conferences. There were nearly 200 pulp and paper equipment suppliers, papermaking and paper-related famous companies from 15 countries and areas participating in the exhibition, which once again aroused the industry colleagues concern on ecological construction, fusion development, intelligent manufacturing, high value utilization of cellulose, etc.

Leaders and Guests Visited Exhibition

After the opening ceremony, the leaders and guests visited the exhibition and communicated friendly with exhibitor representatives, they highly commended the exhibition.

Well Known Enterprises, New Products and New Technologies Appeared in the Exhibition Paper Display Area Became Highlights

Finland still participated in the exhibition in the form of a national pavilion. Nearly 200 influential enterprises in paper and related industry such as Valmet, Voith, Andritz, BTG, Santasalo, Kandas, Rollianz Lihua, LECHLER, Bekaert, Maintech, Spooner, DEUBLIN, V.I.T, Taiwan Everlight, Slit and Hole Industry, Cellwood, X-rite, ZENITH, Sam Bo, Zhejiang Huazhang, Guangdong Chengming Chemical, Fujian Light Industry Machinery, Zhengzhou Yunda, Sichuan Gaoda, Henan Zhongya, Zibo Taiding, Zhengzhou Leizhan, Sichuan Chengfa, OPD Changhua, ESURGING (Tianjin) Technology, Shandong Xinhe, Weihai JBEIK, Changsha Chaint, Wenrui Machinery, Shandong Chenzhong, Henan Dazhi, Shanghai Qingliang, Sichuan Vanov, Xuzhou Tri-circle, Shandong Fengxin, Dandong Yalu River Refining-Plate, Hangzhou Shunlong, Zhejiang Hanghua, TM System, Jining Hualong, FAD Shanghai, Zhejiang Zhengrong, Gu'an Anteng, Dandong Xinxing, Hebei Asian, Jiaying Obote, Shandong RichZone, Suzhou JONO, Zhejiang Shuangyuan, Mianyang TOC, Luoyang Taixue, Shandong Guiyuan, Xi'an Maito, Tengzhou Deyuan, Wuxi Westtech, Dongguan Huaxing, Zhengzhou Feltweave, Ruian Golden Federal, Dandong Shengxing, Dandong Bowei, Dalian Mingzhu,

200家造纸及相关行业极具影响力的国内外公司参加了展览，涉及制浆造纸机械设备、零部件、辅助器材、自动化设备及仪器仪表；各类商品纸浆、纸及纸板；废纸及废纸利用技术、设备等；造纸化学品；环保及综合利用新技术及设备；特种纸原料及设备；包装材料及生产设备等。

为打造造纸企业推介新品、传播品牌的平台，最大限度地增进制浆造纸装备企业、制浆造纸企业、纸浆及纸品贸易商与国内外包装等下游企业间的交流与合作，展览会自2018年开始设立纸品展示区。

今年纸品展示区汇集了近50家造纸集团和企业的纸产品。吸引了太阳纸业、华泰纸业、APP（中国）、山鹰国际、中国纸业、亚太森博旗下多家纸业公司，以及银鸽实业、江河纸业、潍坊恒联、四川永丰等众多知名制浆造纸企业展示其创新浆纸品牌产品。

创新发展论坛汇聚行业智慧 呈献创新盛宴

10月10日，2019中国国际造纸创新发展论坛作为本届展览会及会议的品牌活动震撼来袭。本届论坛由中国造纸学会、中国制浆造纸研究院有限公司共同主办，中国造纸杂志社承办，芬兰兰泰克系统有限公司独家冠名，广东诚铭化工科技有限公司、上海海斯特叉车制造有限公司、广州博依特智能信息科技有限公司、浙江鑫甬生物化工股份有限公司、上海东升新材料有限公司等单位协办。

2019年是新中国成立70周年，中国经济在70年风云际会中实现跨越式发展。科技是国家强盛之基，创新是民族进步之魂。本届创新发展论坛以“融合创新发展·感知智造力量”为主题，针对造纸行业的创新模式、生态构建、融合发展、智能制造、趋势探索等热点话题，搭建以企业为主体、市场为导向的沟通合作平台，邀请主管部委领导、行业专家、权威学者、知名企业家、业内各界人士进行交流研讨，分享合作，让创新更快融入行

Qinyang No.1 Paper Machinery, Xinxiang Shengda, Shandong Northern, Harden, etc. appeared in the exhibition, including pulping and papermaking equipment, spareparts, accessories, automation equipment and instruments; waste paper treatment technologies and equipment; papermaking chemicals; new technologies and equipment for environmental protection and comprehensive application; raw materials and equipment for specialty paper; packaging materials and equipment and so on.

In order to create a platform for paper enterprises to promote new products and spread the brand, maximize the exchange and communication among home and abroad pulp and paper equipment enterprises, pulp and paper manufacturers, pulp and paper products traders, and packaging enterprises, paper display area was set in CIPTE from 2018.

The paper display area brought together nearly 50 paper groups and enterprises' paper products in this year, attracted Sun Paper, Huatai Paper, APP (China), Shanying International, China Paper, Asia Symbol and their subsidiary companies, Yinge Industrial, Jianghe Paper, Weifang Henglian, Sichuan YOUFUN and other well-known pulp and paper enterprises to display its innovative pulp and paper brand products.

China International Paper Innovation and Development Forum Brought Together the Industry Wisdom Created an Innovation Feast

As one of the brand activities of CIPTE, the 2019 China International Paper Innovation and Development Forum jointly organized by CTAPI and CNPPRI, undertaken by China Pulp and Paper Magazines Publisher, exclusive titled by Runtech Systems Oy, and co-organized by Guangdong Chengming Chemical S&T Co., Ltd., Shanghai Hyster Forklift Ltd., Guangzhou POI-TECH Intelligent Information Technology Co., Ltd, Zhejiang Xinyong Biochemical Co., Ltd., and Shanghai Dongsheng New Materials Co., Ltd. was held on October 10th.

The year 2019 marks the 70th anniversary of the founding of People's Republic of China, and China's economy has developed by leaps and bounds in the past 70 years. Science and technology is the foundation of national prosperity, innovation is the soul of national progress. This innovation and development forum took "Integrating innovation and development · Perceiving intelligent manufacturing power" as the main themes, encircled the latest development trend of paper industrial innovation model, ecological construction, evolutionary model, converged development, intelligent manufacturing, trend exploration and other hot topics to set up the communicative and cooperative

业，驱动企业抓住机遇共创新成就更好发展。本届创新发展论坛上还举行了国家重点出版物出版规划项目——中芬合著《造纸及其装备科学技术丛书》结项成果发布仪式。

国际造纸技术报告会聚焦生物质资源高效利用 引领产业高质量发展

10月11日，由中国造纸学会、中国制浆造纸研究院有限公司、加拿大林产创新研究院共同主办，中国造纸杂志社承办的2019国际造纸技术报告会，作为展览会的另一品牌活动也闪亮登场。

本届报告会是中国造纸学会、中国制浆造纸研究院有限公司首次与加拿大林产创新研究院合作，邀请到中国、加拿大、法国等国家的专家学者，围绕木质纤维素工业化生物质精炼，纤维素长丝，秸秆化学机械法制浆技术，玉米秸秆、竹子组分BioAP精炼技术，纤维素生物材料，木质素，纳米纤维素，增材制造技术，LEEBIO™生物质技术等制浆造纸领域最前沿的技术研究与应用做了报告。

报告会聚焦生物质资源高效利用领域的研究，内容丰富，实用性强，为造纸行业的技术研究、工厂应用提供了有价值的技术参考，将对造纸行业的资源高效利用及高质量发展起到重要的引领作用。

2020年武汉国际博览中心诚邀莅临!

中国国际造纸科技展览会及会议已经连续举办多届，目前已成为集大型展会、创新论坛、技术报告会、技术交流会等于一体的中国国际造纸周，覆盖面广，层次多元，内容丰富，不仅是造纸行业先进技术的集中展示，也是行业内精英人士共享成果、共论发展、共话友谊的一次盛大聚会，更是众多企业推介产品、开拓市场、维护客户关系、了解行业发展、把握行业发展趋势的重要平台，精彩不断，商机无限!

2020中国国际造纸科技展览会及会议将在武汉国际博览中心举办，中国造纸杂志社全体员工诚邀新老朋友莅临!

platform dominated by enterprises and guided by market demand, invited competent ministries' leaders, industry experts, authoritative scholars, well-known entrepreneurs, etc. to discussion and cooperation, so that innovation can be more quickly integrated into the industry, to drive better development of enterprises. The celebration of national key publication planning project —— *Science and Technology Series for Papermaking and Equipment* cooperated by China and Finland was held in this innovation and development forum.

International Paper Technical Conference Focused on High-value Utilization of Biomass Resources Leded the High Quality Development of the Paper Industry

As another brand activity of CIPTE, the 2019 International Paper Technical Conference, jointly organized by CTAPI, CNPPRI and FPInnovations from Canada, and undertaken by China Pulp and Paper Magazines Publisher was held on October 11th.

This technical conference was the first time that CTAPI and CNPPRI cooperated with FPInnovations. In the technical conference, experts and scholars from China, Canada and France were invited to give presentations on cutting edge technology research and application in lignocellulosic refining, cellulose filaments, chemimechanical pulps from agriculture residues, BioAP biorefining technique for corn stalk and bamboo components, cellulosic biomaterials, lignin, nanocellulose, 3D printing, LEEBIO™ technology of biomass and so on.

The technical conference focused on topics of high-value utilization of biomass resources. The technical conference was rich in content and practical, provided a valuable technical reference for scientific and technological research and mill applications in paper industry, which will play an important leading role in the high-value utilization of biomass resources and high quality development of the paper industry.

Look Forward to Reunion in Wuhan 2020

CIPTE has been organized for several years, which has become a great event of international papermaking week, its activities include large-scale paper show, innovation forum, technology conference and technical seminars. The CIPTE not only concentratively exhibits advanced papermaking technology, but also is a large gathering of elitists of paper industry, it has become the important platform for many enterprises to promote products, develop new markets, maintain customer relationships, and to understand the development trend of the industry.

To better serve industry, 2020 CIPTE will be held in Wuhan International Expo Center, and we are looking forward to seeing you in Wuhan. 🚩